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Na osnovu eland 69 sta y 2 Poslovnika SkupStine Crne Gore, Odbor za ekonomiju,
finansije i budZet, sa 79. sjednice odr2ane 14. novembra 2014. godine, podnosi

IZVIESTAJ
RAZMATRANJU PREDLOGA ZAKONA 0 AUTOPUTU BAR - BOLJARE

sa pratedm materijalima:

• Ugovor o projektovanju i izgradnji autoputa Bar - Boljare;
• Ugovor o preferencijalnom zajmu za kupca za Projekat izgradrtje autoputa Bar-Boljare,

dionica Smokovac - Matekvo izmedu Vlade Crne Gore i izvozno - uvozne banke Kirke i
• Uslovi ugovaranja za postrojenje i projektovanje - izgradnju, Medunarodne federacije

in2enjera konsultanata (FIDIC)

Ministar saobrkaja i pomorstva u uvodnom obraeanju, dao je retrospektivu aktivnosti
Vlade koja se odnosila na potpisivanje gore navedenih ugovora. U odnosu na Ugovor o
projektovanju i izgradnji autoputa Bar - Boljare, naveo je da je Vlada Crne Gore ponudu
kineskih kompanija (China Communications Construction Company i China Road and Bridge
Corporation) ocijenila kao rtajbolju. Takode, naveo je i da je ugovorom o projektovanju i
izgradnji autoputa definisana maksimalna garantovana cijena, tako da se cijena autoputa mo2e
uvee. ati deset posto, na osnovu nepredvidenih i naknadnih radova. Istakao je da je projekat
izgradnje autoputa najvainiji prioritetni projekat za Crnu Goru, te da se izgradnjom prioritetne
dionice od Smokovca do MateSeva eIiminie dionica puta u Crnoj Gori sa najvedm brojem
saobrac'ajni_h udesa. Takode, naveo je da je ugovorom o projektovanju i izgradnji predvideno
angnovanje crnogorskih podizvodaea u obimu koji ne mole biti manji od 30% prihvkenog
iznosa ugovora.

Ukazao je da se Zakon o autoputu Bar - Boljare predla±e u namjeri da se pojedini djelovi
postupka eksproprijacije za projekat izgradnje autoputa ueirte efikasnliim i jednostavnijim,
zatim da se progiri obim pripremnih radova, kako bi se obezbijedila veea dirtamika aktivnosti
na realizaciji projekta, kao i da se postupak i uslovi koji se odnose na tehrdeku dokumentaciju
prilagode zahtijevanom nadnu izgradnje, te da se za potrebe izgradnje autoputa primjenjuju
posebna poreska i carinska pravila.

Odbor je, nakon uvodnog obrazIoenja predstavnika predlaga&„ konstatatovao da je
izgradnja autoputa znaajan infrastrukturni projekat za Crnu Corn. Predstavnici parlamentarne
manjine su iskazali rezervu povodom predvidenog naeina realizacije projekta, posebno
ukazujuei da skupi gradevinski projekti koji su podlolni promjenama rokova realizacije i
prekoratenju tro gkova nose veliki rizilc poveeanja javnog duga. Ukazano je da postoji i valutrti
rizik u smislu odnosa dolara i eura tokom trajanja otplate kredita. Takode, iskazano je
nezadovoljstvo povodom lo geg stanja javnog duga i dilema u pogledu moguenosti servisiranja
tekueih obaveza Crne Gore, kao i predstojeeih do kojih bi doglo usled izgradnje autoputa.
Takode, istaknuto je da postoje i drugi infrastrukturni projekti koji bi	 povrati ulatena
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HB.(akt a Lao sti Ij(.! rekonstrukcijd pruge Bar-He( pd., ulaganje u Terunoelektranu Plievha,
jaarad(ki gas,, y ,(J. ;adransk(donski autoput.::.ylsovdliat-ini kik i sl.

strane nudist:lc-U(7i 1 1 3rIIIt utarnu vet'in(2 ii.iveli su LIJ tO izgradnja autoputa
Unan pczit:km , multipltictivne deLa, ,	razyd prim* Line Gore, Lao §to su hdletit,
hr Li LhanaC praizvod zaposlenost, Lao i Wi (ic doprinijeti lisLaind konsolicladji jatailh
tinansija. Nav,.(Acne su direktne i indirektne Raffish od izgracinje autoputa, koje se, itmedu
ostalog, ogledaju kroz uStedu tro;Lova: saolaratiajnin nezgoda, eksploatacije vozila, vrernena
putovanja i eko1okih tro .Skova, kao i na olakan pristup regionalnom trnStu, bolju yaforizaciju
poljoprivrede i Sumarstva, poveamje struktume zaposlenosti, Lao i poboljSanje poslovanja Luke
Bar. Takode, iskazan je sta y da e izgradnja autoputa uticati na razvoj lokaInth samouprava, Lao
i eliminisanje biznis barijera koje se tidt saobraCajne povezanosti izmedu juga i sjevera drZave.

Pojedini danovi Odbora iskazah su sta y da hi bibo korisno, da se zbog transparentnosti
sagledavanja ekononaske isplativosti projekta i predstojeC'e rasprave u Parlamentu, poslanicima
dostavi Socio-ekonomska analiza izgradnje autoputa.

Na Odboru je takode, iznijeto mi gljene poslanika koji su t.testvovali u raspravi bez
prava odludvanja, u skladu sa danom 55, sta y 2 Poslovnika. Tokom izlaganja, izmedu ostalog,
naveli su da su ekonomski parametri autoputa neuvjerljivi, zatim da su procjene cijene
izgradnje puta radene na osnovu idejnog, a ne glavnog projekta, kao i da u cijenu izgradnje
prioritetne dionice ne ulazi eksproprijacija, te da postoji veliki rizik po budiet imajud u vidu da
su za punu primjenu zakona neophodna finansijska sredstva, koja de• biti opredjeljivana
godiAnjim zakonima o budZetu Crne Gore.

Tokom rasprave postavljena su pitanja koja su se odnosila nal poreska i carinska
oslobadanja predvidena Zakonom, eksploataciju buduCeg autoputa, odnosno finansijska
sredstva koja se mogu ckekivati u godinama eksploatacije, protok saobrat'aja, ulaganja za
odrZavanje i korikenje autoputa, cijenu putarine, arbitraZu u slidaju spora, kao i sastav i naan
predlaganja Clanova Dr2avne kotnisije za reviziju. Poslanike je takode, interesovalo da ii de se
cijena akcize mijenjati sa promjenom cijene goriva iii je to fiksna vrijednost utvrdena Ugovorom
o projektovanju i izgradnji autoputa Bar-Boljare, kao i za gto nije uraden Glavni projekat
izgradnje autoputa.

U odnosu na dileme poslanika, koje su iskazane povodom poreskih i carirtskih
oslobadanja predvidenih zakonom, direktor Poreske uprave je naveo da su sve ponude za
izgradnju autoputa bile bez poreza i carina, kao i da su u prvobitrtoj ponudi kineske kompanije
traLle oslobadanje ne samo poreza i carina nego i drugih komponenti, te da su pregovorima
uspjeli da to svedu na oslobadanja od poreza na dodatu vrijednost, poreze i doprinose na
primanja, porez na dobit, akcize i carinska oslobadanja. Istakao je da ukljudvartje PDV-a u
cijenu izgradnje autoputa ne bi bib opravdano, te da bi se time poveeala cijena izgradnje za
19%, u odnosu na cijenu utvrdenu u Ugovoru o projektovanju i izgradnji autoputa Bar - Boljare.

Na Predlog zakona o autoputu Bar - Boljare najavljeno je amandmansko djelovanje.

Odbor je, nakon izjagnjavanja sa sedam glasova „za" i tri „uzdriana" glasa odluCio da
predloZi Skupgtini da usvoji Predlog zakona o autoputu Bar - Boljare.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skup gtine odreden je poslanik Aleksandar
Damjanovid.
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